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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 

DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 
Data: 21 de juny de 2017 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 
Presideix:  

- Sra. Yolanda Fortes, Consellera d’educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de Centres escolars Públics 

- Cristina Fisas. Direcció. Escola Tibidabo 
- Àngels Cadena. Direcció. Escola Mercè Rodoreda 
- Ricard Roura. Direcció. Escola d’Art Superior Deià 

 
Pel sector de la Direcció-Titular de Centres Concertats 

- José Emilio Molina. Direcció. CC Molina 
 
Pel sector de Professorat de Centres Concertats 

- Pere Casas. Professorat. CC Bemen3 
 
Pel sector Pares / Mares de Centres escolars Públics 

- Emma Deusdat. Pares/Mares. Escola El Turó 
 
Pel sector Alumnat 

- Irene Cano. . Alumnes pública. Institut Barcelona Congrés 

 
Pel sector dels sindicats 

- Montserrat Terrones Freijo. Sindicats. CCOO (Lleure educatiu sociocultural) 

- Daniel Checa López. Sindicats. USOC 

 

Pel sector dels consellers 

- Joan Medina Rodríguez. Conseller (Barcelona en comú) 
- Raül Medina Román. Conseller (grup C's) 

- Adrià Ventura Ramos. Conseller (grup PdC) 

- Mario Garcia Gomez. Conseller (grup PSC) 

 

Pel sector entitats 

- Andreu Varela. Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Jacinto Ferrer. Director CRP Nou Barris 
- Saül Dalmau, Consorci d’educació 
- Josep Antoni Martínez, Inspecció districte Nou Barris 

- Àlex Vidal García. Coordinador SE, director EAP 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
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Convidats: 

- Sílvia Benaiges. Tècnica del Consorci (CRP). 
 
Secretària: 

- Maria Iborra Cano, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. Yolanda Fortes, 
Vicepresidenta del CEMD. 

2. Institut Escola Antaviana. Institut Escola Trinitat Nova. Tècnic del Consorci 
d’Educació Saül Dalmau 

3. Programa de vocacions científiques vinculades al Parc Tecnològic. Tècnic del 
Consorci d’Educació Saül Dalmau 

4. Dades de preinscripció i admissió del curs 2017-18. Tècnic del Consorci 
d’Educació Saül Dalmau 

5. Maletes Tecnològiques. Tècnica del Consorci (CRP). Sílvia Benaiges 
6. Mesura de govern, Consell Escolar Municipal de Nou Barris, consell educatiu de 

districte. Consellera d’educació. 
7. Torn obert de paraules 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
PRIMER PUNT.- 
La consellera planteja que si ningú té cap esmena es pugui aprovar l’acta anterior. Es dóna per 
aprovada l’acta de la sessió anterior sense esmenes. 
 
SEGON PUNT.- 
Saül Dalmau, Consorci d’educació, explica que l’escola d’infantil i primària Antaviana, creixerà, 
a partir del curs 2017-18, per a tenir dos grups de 1er d’ESO. Curs a curs, en progressió, fins al 
curs 2020-21, que estarà complerta l’oferta de tota la secundària obligatòria. Les obres 
d’adequació de l’edifici s’iniciaran aquest estiu 2017, fins al curs 2020-21, que estarà complert 
el cicle de l’ESO. 
Amb els objectius d’oferir als alumnes de l’escola d’infantil i primària una formació educativa 
homogènia en quan al projecte educatiu en tota la seva estada a l’educació obligatòria, i 
atendre una demanda de les famílies del Centre Educatiu. Es faran arranjaments interiors i 
adaptacions d’espais de l’edifici. 
Hi haurà una ampliació de la plantilla de professorat. 
 
El barri de la Trinitat Nova està dins del Pla de Barris, i una de les prioritats marcades és oferir 
una bona oferta educativa que inciti a la població a utilitzar els equipaments públics escolars 
del barri sense recórrer a altres per manca de valoració del que se’ls ofereix. 
En aquest sentit, emmarcada dins de les directrius actuals del Consorci d’Educació, s’ha 
dissenyat un pla per crear entre els cursos 2017-18 fins al 2019-20, un Institut Escola que aculli 
infantil, primària i secundària (és a dir, dels 3 als 16 anys) en dos recintes, que tindrà un pas 
elevat per unir els dos equipaments. El Projecte Educatiu que es vol crear avarca també la 
vinculació a la Llar d’Infants L’Airet, de 0 a 3 anys. Es pretén així tenir una oferta competitiva en 
la línia de les escoles concertades d’èxit, que millori el barri i desenvolupi el sentiment de 
pertinença. 
El projecte educatiu està pensat per estar obert al barri, sense produir l’efecte habitual de dins 
d’escola i el fora escola amb un tall entre els dos, amb poca vinculació o sense. En aquest 
sentit, es crea una Biblioteca, un Gimnàs, espais familiars i espais de formació permanent 
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oberts al barri, que podran ser utilitzats pels veïns i veïnes i pels alumnes dels Centres 
educatius. 
Desapareixen, doncs, ja de cara al 2017-18 l’escola d’infantil i primària Sant Jordi i l’Institut 
Roger de Flor, així com la segona escola de primària del barri: Sant Josep Oriol, que es 
convertirà en un Centre que impartirà PFI i ensenyaments post-obligatoris, ja a partir d’aquest 
mateix curs. 
Les obres d’acondiciament dels tres equipaments s’inicien aquest estiu, de manera que no 
interfereixin amb el treball educatiu dels docents i vetllin per la seguretat dels alumnes en tot el 
procés. 
La urbanització del carrer també tindrà canvis, amb una possible zona peatonal, encara per 
decidir, o una passarel·la entre les dues edificacions separades pel carrer Palamós, per anar 
d’un centre a l’altre sense sortir al carrer. 
Han tingut una preinscripció raonablement bona. 
Andreu Varela pensa que és una oportunitat per renovar el barri de Trinitat Nova, ordenar una 
situació problemàtica. En quan a l’Institut Escola Antaviana, diu que no sap si l’ampliació era 
necessària. 
Saül Dalmau diu que feia 3 o 4 anys que havia la demanda a l’escola, i què s’ha d’acabar de 
veure a quin centre ha impactat l’ampliació i intervenir sobre el fet concret 
Àngels Cadena, pensa que era necessari intervenir perquè la població de Trinitat Nova no es 
quedava al barri, què s’ha de compartir i no competir. 
Josep Anton Martínez diu que sap l’esforç que representa canviar el barri, que el projecte neix 
amb esperit de treballar en xarxa a la zona. 
Àlex Vidal parla de l’èxit d’aconseguir a P3 34 nens/es, però què, amb 16 vacants, que passarà 
amb la matricula viva. 
Saül Dalmau, explica que hi ha un pacte per repartir-la entre tots els centres, que s’ha de 
pensar que hi haurà una ràtio reduïda, ja què estaran a la Llar, i l’espai no ho permet. De tota 
manera, aquest són números d’abans de la matrícula. 
Àlex Vidal diu que existeix un dèficit de places escolars a Trinitat Vella. 
Saul Dalmau diu que els alumnes nouvinguts del barri de Trinitat Nova aniran a TN. 
 
TERCER PUNT.- 
Del Programa de vocacions científiques vinculades al Parc Tecnològic, Saül Dalmau, diu que 
explicarà el que li pertoca per la part d’educació. El Parc ha dissenyat tres programes per a 
l’últim cicle de primària i de secundària, s’han dissenyat tres activitats que volen oferir a la 
ciutat, però començant pel districte de Nou Barris: Roda de contactes, per aproximar l’alumnat 
a les empreses del parc; Crear per millorar, identificar les empreses que treballen pera millorar 
el medi ambient i un Programa de pel·lícules que promouen la tecnologia. La metodologia 
implica un treball al Parc, un altre de treball a l’escola i un retorn amb un treball al Parc. El 
primer trimestre del curs 2017-18 volen fer una fase pilot. El Consorci triarà els Centres, 
buscant que el projecte educatiu estigui en la línia de treball del Parc. Igual a la jornada 
d’inauguració del curs es podria fer una nova difusió. El CRP segurament farà el seguiment, 
però encara està per definir. 
Josep Anton Martínez pensa que l’FP té més o menys resolta la qüestió de la pràctica 
professional, però que el batxillerat hauria d’apostar per una aproximació al món laboral, i què 
en aquest aspecte el Parc Tecnològic pot ser una opció 
 
QUART PUNT.- 
Dades de preinscripció i admissió del curs 2017-18, Saül Dalmau, diu que les dades són molt 
aproximades, però que s’acostaran molt, perquè hi ha hagut poques assignacions d’ofici. 
A P3, pel curs 2017-18, hi ha hagut 292 demandes més que el curs anterior. 
L’evolució en baixada de la demanda de Centres Concertats s’ha estabilitzat aquest curs. 
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La preferència de les famílies a l’hora de fer la preinscripció, a ciutat és: un 39% sols centres 
públics, un 39% sols centres concertats, un 11% mixt, amb 1era opció de públics, i un 11% 
mixt, amb primera opció de centres concertats. El que curiosament dona dades d’un 50% i un 
50%. Si amb pocs dies té dades del districte de Nou Barris, les faria arribar per annexar a 
l’acta. 
A Nou Barris les dades indiquen que, exceptuant la Z17 (barris de el Turó de la Peira, Porta, 
Vilapicina i Torre Llobeta), a la resta de barris queden vacants. 
A l’ESO, les places ofertades estan per sobre de la demanda. Al districte de Nou Barris 
s’oferien, entre centres educatius públics i concertats, 790 places, i s’han sol·licitat 690. 
El tant per cent de primeres opcions a les que han pogut acollir-se les famílies és a Nou Barris 
el 91’86% a P3, a Barcelona és el 91’7%; en l’ESO, a Nou Barris és el 86’23%, i a ciutat el 
87’5%. S’han fet un 2% d’assignacions d’ofici. 
Les llistes d’espera s’activen a partir de 27/06. Fins al 07/09, en funció de les vacants, no es 
podrà saber quins alumnes estan a cada escola, s’ha de valorar si aquests canvis, que 
comporten perjudici administratiu, suposen un resultat més just. 
Àngels Cadena diu que s’ha comunicat a les direccions que, de manera excepcional, 
s’incrementen els alumnes amb NEE a tres, el que qüestiona és amb quins recursos es podrà 
comptar. 
Andreu Varela explica que tenen consciència de que s’han d’atendre els alumnes amb NEE, 
però que calen recursos. Els alumnes a secundària no tenen vetlladors, quan a primària en 
tenen. Qüestiona la transparència amb les assignacions dels alumnes amb NEE, diu que ningú 
sap com s’assignen a cada centre, que s’hauria de saber com es fa i intentar no assignar 
alumnes d’altres districtes al nostre. Fa dues demandes que vol que constin en acta: ajuda del 
Consorci per a que secundària tingui vetlladors, si ja en tenien a primària; transparència en les 
llistes d’assignació dels alumnes amb NEE. 
Àlex Vidal diu que com a membre de l’EAP, pot explicar el procediment, ja què és 
completament transparent. L’EAP fa les valoracions, aquest curs a tots els nens/es, 
pràcticament al 100% a primària, i això ha fet augmentar la ràtio. L’EAP orienta al millor servei 
educatiu a cada alumne, centre ordinari, especial o compartit, i si han d’anar amb 
acompanyant. Però les famílies poden decidir, per ordre de preferència, on van. Aquest any ha 
quedat clar al districte de Nou Barris que hi ha més alumnes amb NEE que places. Si venen de 
fora del districte és perquè la família a triat el centre, que està a la seva àrea d’influència. 
Andreu Varela indica que és evident que no estan d’acord, perquè creu que alumnes d’altres 
districtes han fet fora als del districte de Nou Barris 
Josep Anton Martínez, diu que aquest cas del que parlen està pendent de resolució. 
 
CINQUÉ PUNT.- 
Les Maletes Tecnològiques (CRP), Sílvia Benaiges. Explica el projecte e-kittac, de préstec de 
material tecnològic, per a infantil, primària i secundària, en estris transportables. Són útils per 
treballar la geometria; a infantil i primària es pot aprendre a programar; a secundària permet 
construir un robot i programar-lo. Funcionen amb tabletes, que també estan incloses a les 
maletes. Són dues maletes amb antenes wifi, faciliten que tots els estris es carreguin amb un 
endoll. En funció de l’èxit en la demanda es podrien adquirir més materials en la mateixa línia. 
És un material interessant que permet als nens/es des de petits aprendre, per assaig-error, a 
programar, construir, treballant en equip. La divisió entre material per primària i per secundària 
igual no es tant rígida, s’ha de valorar conforme es vagi utilitzant. Es farà un curs de didàctica 
amb tauletes pel professorat, sessions amb experts de programació i robòtica. El préstec és per 
un mes, però pot variar en funció de la demanda. 
 
SISÈ PUNT.- 
La Mesura de govern, Consell Escolar Municipal de Nou Barris, consell educatiu de districte, 
explica la Consellera d’educació que s’han fet tres sessions amb el Grup de treball de membres 
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del CEMD. S’ha de presentar al CEMD, està previst fer una sessió extraordinària. En principi es 
prioritzarà la presentació del 6 al 14 de juliol, o a principis de setembre. 
 
S’acaba la sessió a les 19.45 h 

 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 
 


